

华东师范大学 2022 年秋季学期

交流生招生简章

一、中文进修项目 Chinese Language Program

1. 标准中文项目线下课程

对象: 针对在中国境内以及来自学习类签证已开放的国家的学生, 采用现场授课模式

项目时间: 2022 年 9 月 5 日-2023 年 1 月 6 日 (9 月 13 日开始上课)

教材: 《基础汉语 40 课》、《发展汉语》、《时代汉语报刊阅读教程》等, 具体根据分班情况费用自理

项目特色:

- 小班教学: 每班不超过 24 人
- 课型丰富: ECNU 优秀汉语教师团队面对面教授汉语知识, 听说读写并重
- 等级完整: 课程细分为 12 个等级, 精确匹配学生的汉语水平
- 结业证明: 针对顺利结业的学生颁发成绩单及结业证书

1. Standard Chinese Language Program (Offline)

Target: For students currently in China's mainland or students from countries that opened study visa application. Classes will be held on site.

Program Duration: September 5th, 2022 - January 6th, 2023 (Classes start on September 13th)

Textbooks: *40 Lessons for Basic Chinese Course, Developing Chinese, Times Newspaper Reading Course of Advanced Chinese*, etc. The cost of teaching materials is at your own expense according to the specific class.

Program Features:

- Small Class Size: Less than 24 students per class.
- Various Course Types: ECNU outstanding Chinese teaching team helps you to improve Chinese language level face to face with equal emphasis on listening, speaking, reading and writing skills.
- Rich Course Levels: 12 levels of course are provided which exactly match students' Chinese proficiency levels.
- Completion Certificate: Transcripts and certificate of completion will be issued to students who successfully complete the course.

课程示例 Sample Timetable:

标准中文项目时间表（线下）					
Timetable for Standard Chinese Language Program (Offline)					
星期	周一	周二	周三	周四	周五
时间	Mon.	Tue.	Wed.	Thu.	Fri.
8:30-11:45	综合 Comprehensive	口语 Speaking	听力 Listening	综合 Comprehensive	口语 Speaking

2. 标准中文项目线上课程

对象：针对在中国境外的学生开设，全程使用直播课平台线上授课（如腾讯会议、ClassIn）

项目时间：2022年9月5日-2023年1月6日（9月13日开始上课）

*共17周，如遇中国法定节假日和学校活动，将做停课安排。正式上课前两周左右，学生需进行线上注册和分班测试。

上课时间：北京时间每周一至周五 15:00-17:45

教材：由任课老师根据课程设置指导学生准备电子材料，如《基础汉语40课》、《发展汉语》、《时代汉语报刊阅读教程》等

项目特色：

- 远程教学：直播课上与老师实时互动，营造生动的课堂氛围；任课老师跟踪辅导学生作业，及时给予反馈和指导
- 干货满满：综合课、口语课、听力课相结合，多种技能全面发展。高年级特设报刊阅读课、中国文化课、视听说课，提高汉语学习成效
- 等级完整：课程细分为12个等级，精确匹配学生的汉语水平
- 辅助学习：免费赠送一年汉语学习app的VIP账户，助力学生智能检测语言水平，提高学习效率
- 结业证明：项目结束时出具电子版成绩单并为顺利完成项目的学生出具电子版结业证书

线上项目设备要求：

- 一台电脑，可以正常使用摄像头、耳机和声卡
- 畅通的互联网络
- 适合学习的安静空间

2. Standard Chinese Language Program (Online)

Target: For students studying from overseas only. Students can take live stream courses with software, e.g. VooV Meeting, ClassIn

Program Duration: September 5th, 2022 - January 6th, 2023 (Classes start on September 13th)

※ 17 weeks in total. In case of Chinese public holidays and school activities, classes will be suspended.

About two weeks before classes begin, students need to register online and take placement test.

Teaching Materials: Teachers will instruct students to prepare digital copies of textbooks according to the curriculum, e.g. *40 Lessons for Basic Chinese Course*, *Developing Chinese*, *Times Newspaper Reading Course* of Advanced Chinese, etc.

Program Features:

- Distance Teaching & Learning: Interaction with the teachers in live stream class in a dynamic class atmosphere; teachers track each students' progress and provide timely feedback and guidance.
- Various Teaching Mode: A combination of comprehensive, listening and speaking courses are provided to develop student's multiple skills. Newspaper reading, Chinese culture and audio-visual courses are offered for students of higher levels to improve the effectiveness of Chinese learning.
- Rich Course Levels: 12 levels of course are provided which exactly match students' Chinese proficiency levels.
- Auxiliary Learning: A one-year VIP account of Chinese Learning App "SuperTest" for free to help intelligently test language level and improve learning effectiveness and efficiency.
- Completion Certificate: An electronic transcript will be issued at the end of the program and an electronic completion certificate will be issued for students who successfully complete the program.

Online Program Equipment Requirements:

- A computer with normal access to the camera, headphones and sound card
- Smooth Internet
- Quiet space for study

课程示例 Sample Timetable:

标准中文项目时间表（线上）					
Timetable for Standard Chinese Language Program (Online)					
星期 时间	周一 Mon.	周二 Tue.	周三 Wed.	周四 Thu.	周五 Fri.
15:00-17:45	综合 Comprehensive	口语 Speaking	综合 Comprehensive	口语 Speaking	听力 Listening

※说明：以上时间为北京时间

※Note: The timetable above is according to Beijing time

二、专业进修项目 Visiting Students Program

对象及授课方式: 来自学习类签证已开放国家的学生, 采用现场授课模式; 未开放学习类签证国家的学生, 使用直播课平台线上授课

项目时间: 一学期或一学年

课时设置: 参考各专业要求

学生若选择专业进修项目, 学历课程中包含的所有专业均可开放申请。根据不同学院的要求, 或需要进行线上面试, 项目要求申请者需根据各专业要求, 具备汉语水平 HSK4 级或 5 级水平。选择院系进修项目的交流生将与中国学生一起上课, 并在交流学期结束后获得成绩单。

Target & Teaching Methods: For students from countries that opened study visa application, classes will be held on site. For students from countries that NOT opened study visa application, they can take live stream courses with software.

Program Duration: One semester or one study year

Class hours: Differs from each major

All majors included in the degree program catalogue are open for application. According to the requirements of different departments, applicants may need to conduct an online interview, also should have HSK Level 4 or Level 5 according to the requirements of each major. Exchange students will take classes together with fellow Chinese students, and receive transcripts upon the completion of the term.

三、申请需上传材料

1. 护照复印件
2. 电子照片
3. 在读证明/最高学历证明 (中/英文版)
4. 成绩单 (中/英文版)

专业进修项目申请学生还需提供:

- 1) HSK证书
- 2) 推荐信
- 3) 学习计划

Documents Required

1. Copy of passport
2. ID photo
3. Study certificate/highest diploma (Chinese/English version)
4. Transcript (Chinese/English version)

Visiting students should also provide:

- 1) HSK certificate
- 2) Recommendation letter
- 3) Study plan

四、申请方法及注意事项

1. 访问 <http://lxsapply.ecnu.edu.cn>进行在线申请。申请后请及时查收邮件，留意申请与录取进度。
2. 申请截止日期：**2022年5月15日**
3. 年龄要求：18-55周岁
4. 申请材料一旦提交不予退还

Application Procedures

1. Apply online: <http://lxsapply.ecnu.edu.cn>, please pay attention to important notice by e-mail after application.
2. Application deadline: **May 15, 2022**
3. Age requirement: 18-55 years old
4. Application materials are not refundable once submitted.

五、联系方式

项目负责老师：任老师

邮箱：qren@gec.ecnu.edu.cn

电话：+86-21-62232013/62238353

地址：上海市普陀区中山北路3663号华东师范大学物理楼253室

Contact Us

Program Officer: Lucca

E-mail: qren@gec.ecnu.edu.cn

Tel: +86-21-62232013/62238353

Address: Room 253, Physics Building, East China Normal University, 3663 North Zhongshan Road, Putuo District, Shanghai, China